
  

  Jegyzőkönyv 
 

 

 

Készült: Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2022. 02. 17. napján 1400 

órakor a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tárgyalótermében kezdődő, 

rendkívüli, nyilvános képviselő-testületi üléséről. 

 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

  Pintér Gergő   alpolgármester  

  Horváth Ferencné  képviselő  

  Dr. Lőrincz Viktória képviselő 

  Rózsa János  képviselő 

 

Tanácskozási joggal jelen van: 

  Dr. Szalontai András jegyző 

 

Jegyzőkönyvvezető: 

  Kaszáné L. Ágnes  köztisztviselő 

 

További jelen lévők:   
 Horváth Vízvári Szilvia pénzügyi ügyintéző 

 Molnár Andrea  könyvtárvezető 

 Keserű Valéria  művelődési ház vezető 

 Vörös Éva    gyerekház vezető 

 

Bejelentéssel távol maradt:  

 Erdős Sándor János képviselő  

 Kujbus András György képviselő 

 

 

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy Kadarkút Város 

Önkormányzata Képviselő-testülete 7 tagjából 5 fővel megjelent, az ülés határozatképes, az 

ülést megnyitja. Elmondja, hogy a rendkívüli ülés összehívását az tette szükségessé, hogy  a 

költségvetést 2022.02.15. napjáig be kellett terjeszteni a képviselő-testület elé.  

 

Karsai József polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő 

napirendi pont mellé második napirendi pontként vegye fel a 2022. évi lakossági víz-és 

csatornaszolgáltatás támogatására pályázat benyújtása napirendi pontot.  

 

 

Napirend: 

1. Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

rendelettervezete a 2022. évi költségvetésről  

Előadó: Karsai József polgármester 

 

2. Pályázat benyújtása a 2022. évi lakossági víz –és csatornaszolgáltatás 

támogatására 

Előadó: Karsai József polgármester 
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A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

29/2022.(II.17.) számú határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

módosított napirendet elfogadja. 

 

 

1. Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének rendelettervezete a 2022. évi 

költségvetésről  

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Az előterjesztés és a rendelet tervezet írásban kiadva. 

 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy Kadarkút Város Önkormányzata 2022. évi 

költségvetését a kollegái határidőre előterjesztették. A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság  a 

képviselő-testületnek az előterjesztés szerinti tartalommal a költségvetést elfogadásra 

javasolja. Elmondta, hogy a költségvetés tárgyalása két fordulós, a költségvetést, ha igény van 

rá munkaterv szerinti ülésen is tárgyalhatja a képviselő-testület. 

A polgármester köszöntötte a megjelent intézmény vezetőket és elmondta, ha valakinek 

módosító javaslata észrevétele van a költségvetéssel kapcsolatban azt előterjesztheti. 

Elmondta, hogy a költségvetés egy tervezet, az előirányzatokat terv szinten tartalmazza, ezt a 

nemzetközi viszonyok és a választások a későbbiekben nagymértékben befolyásolhatják.  

Elmondta, hogy az intézmények működtetése továbbra is jó színvonalon lett tervezve a 

költségvetésben. Van olyan intézmény, amelyhez nem kell önkormányzati forrást hozzátenni, 

mert a központi költségvetés teljes egészében finanszírozza. Elmondta, hogy a költségvetés 

tartalmaz a közös hivatal esetében bérfejlesztést is. 

A polgármester beszélt a tervezett beruházásokról és pályázatokról is. 

 

Horváth Ferencné képviselő megköszönte a pénzügyi munkatársak munkáját a költségvetés 

elkészítésével kapcsolatban. Javasolta, hogy a Kossuth utcai 6 lakásos társasház mögötti 

telken az önkormányzat alakítson ki parkolókat, mert jelenleg az autók az út szélén parkolnak. 

Elmondta, hogy a művelődési háznál a 12 millió forint dologi kiadást soknak tartja. 

Megkérdezte az intézményvezetőt, hogy ezen lehetne-e csökkenteni. 

 

Keserű Valéria intézményvezető elmondta, hogy a fűtésszámla az miatt növekedett meg, 

hogy az egyetemleges szolgáltatásból a piaci alapú szolgáltatásba tértünk át ezért január 

február hónapra nagyon magas költségeink keletkeztek. Elmondta, hogy minimális szintű 

fűtés van a művelődési házban. 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy a költségek csökkentése érdekében lett pályázat 

beadva a művelődési ház esetében a fűtés korszerűsítésre. Beszélt arról, hogy a benyújtott 

TOP-os pályázatok magas pontszámot értek el a bírálatok során. 
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Horváth Ferencné képviselő 
A gyerekháznál mennyi az állami támogatás? 

 

Horváth Vízvári Szilvia pénzügyi ügyintéző 

8.145.840 Ft. az állami támogatás. 

 

Horváth Ferencné képviselő elmondta, hogy a gyerekháznál is soknak tartja a működési 

hiányt. Véleménye szerint meg kellene keresni a hatékony működtetés feltételeit. 

 

Vörös Éva gyerekház vezető elmondta, hogy 2017 óta vezeti a gyerekházat Kadarkúton. 

Elmondta, hogy a rezsiköltségek, járulékos költségek és a gyógytorna költségek is a 

hozzáadódnak a működési költségekhez. 

Elmondta, hogy a költségeket nem tudja tovább csökkenteni. Beszélt arról is, hogy milyen 

programokat, támogatásokat, projekteket hozott a gyerekházhoz. Véleménye szerint a korai 

fejlesztésre sok pénzt kell áldozni. 

 

Karsai József polgármester a művelődési ház magas költségeire visszatérve elmondta, hogy 

a közművelődés kötelező önkormányzati feladat. Ennek az állami támogatása 5.300.000 Ft. 

Ez tartalmazza a közművelődés, a könyvtár és a sport tevékenység költségeit. Véleménye 

szerint a támogatás nagyon kevés. Elmondta, hogy a városnap 1 millió forint + Áfa költséggel 

lett tervezve. 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy a gyerekház működtetése az önkormányzatnak 

nem kötelező, hanem önként vállalt feladata. Elmondta, hogy ő is híve a korai fejlesztésnek és 

a gyerekház létrehozását támogatta. Elmondta azt is, hogy a képviselő-testület korábban azzal 

a feltétellel járult hozzá a gyerekház működtetéséhez a pályázat lezárása után, hogy az 

önkormányzat nem tesz hozzá pénzt a működéshez. A polgármester beszélt a korai 

fejlesztések különböző programjairól. Elmondta, hogy szakmailag is átlátja és ismeri a 

programokat. Véleménye szerint a gyerekeknél fel kell mérni, hogy mit fejlesszenek náluk, és 

a fejlesztéshez az eszközöket be kell szerezni. Célzottan kell a fejlesztéseket a gyerekeknek 

adni. 

A polgármester elmondta, hogy a gyerekházas gyerekeket az óvodában és az iskolában is 

nyomon követi.  

Elmondta, hogy a gyerekház szociális alapokra épül, és az a jó benne, hogy a szülőt és a 

gyereket együtt neveli. Véleménye szerint ebben előre kellene lépni. A gyerekház 

finanszírozása a tavalyi szinten lett tervezve. Elmondta, hogy a pedagógiai 

szakszolgálatoknak, ha a gyereknek igazolása van róla a szükséges fejlesztéseket ingyen 

biztosítani kell.  

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő elmondta, hogy a gyerekház kihasználtságáról már korábban 

is esett szó. Elmondta, hogy többen megkeresték azzal, hogy a képviselő-testületnél szószóló 

legyen azzal kapcsolatban, hogy a testület támogassa ezeket a fejlesztéseket. 19 család aláírta 

az erről szóló kérelmet. Elmondta, hogy a költségvetést összességében nézve a gyerekházhoz 

is 3 millió forint lett téve és a labdarúgás támogatására is 3 millió forint lett biztosítva. 

Visszatért a művelődési ház költségeihez és javasolta télre bezárni, vagy átköltöztetni a 

művelődési házat. Megkérdezte, hogy mekkora a fűtési számla. 

 

Keserű Valéria intézményvezető elmondta, hogy 2 millió forint január és február hónapra, 

mert a szolgáltató piaci alapon számláz. Városi rangú településnél 2 hónapnál hosszabb időre 

nem lehet bezárni az épületet. 
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1500 órakor Rózsa János képviselő elhagyta a termet. Karsai József polgármester 

megállapította, hogy Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testülete 7 tagjából  4 fővel 

jelent van, az ülés határozatképes. 

 

Karsai József polgármester ígéretet tett arra, hogy a következő fűtési szezonra a művelődési 

ház és a könyvtár fűtési számláját 50%-kal lecsökkenti. 

A polgármester elmondta, hogy a kulturális feladat nehéz, de nem reménytelen, próbálkozni 

kell. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő elmondta, hogy a művelődési ház rendezvényei nem 

szólítanak meg embereket, ugyanazt az öt embert látják a rendezvényeken. Megkérdezte a 

művelődési ház vezetőt, hogy a képviselő-testület mit tud abban segíteni, hogy a 

rendezvények látogatottabbak legyenek. 

 

Keserű Valéria intézményvezető elmondta, hogy az emberek érdektelenek, nem látogatják a 

rendezvényeket. Elmondta, hogy falusias jellegű város vagyunk és az emberek életmódja 

meghatározza azt, hogy mire van igényük. Elmondta, hogy akinek a kultúrára igénye van 

elmegy a közeli nagyvárosokba és megvásárolja magának. Úgy érzi ez egy szélmalomharc, de 

megpróbál minden lehetőséget idehozni. Véleménye szerint az emberek értékrendjét kellene 

megváltoztatni, ami nagyon nehéz. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő 
A SZASZK-nál szeretném kérdezni, hogy a dologi kiadás mit jelent, mi tartozik bele a közel 

61 millió forint kiadásba? 

 

Horváth Vízvári Szilvia pénzügyi ügyintéző 

Szintén közüzemi díjak tartoznak bele, az élelmiszer alapanyagok. A konyha is ide tartozik. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő 
A januári képviselő-testületi ülésen a polgármester megígérte, hogy ebben a költségvetésben 

már szerepelnek a speciális étkezési igényű gyermekek. Szeretném megkérdezni, hogy 

januártól visszamenőleges hatállyal fogjuk nekik is biztosítani az étkezést? 

 

Karsai József polgármester 

A rendelet elfogadásától kezdve biztosítjuk. 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy a speciális étkezési igényt szakorvosi 

igazolással kell alátámasztani. Elmondta, hogy akkora támogatási összeget kapnak a speciális 

étkezési igényű gyerekek is mint a nem speciális étkezésűek. 

 

Dr. Szalontai András jegyző elmondta, hogy rendeletet módosítani nem kell, mert a rendelet 

hatálya kiterjed a diétás étkezésű gyermekekre is. Elmondta, hogy akkor beszélünk diétás 

étkezésű gyermekekről, ha szakorvos állít ki ilyen igazolást, ezt 4 féle szakorvos adhatja meg. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő 
A költségvetésben szerepel a labor. Ez mit takar Kadarkúton, és ez mennyire van 

kihasználva? 
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Horváth Vízvári Szilvia pénzügyi ügyintéző 

Ez a fizikoterápiás labort takarja. 

 

Karsai József polgármester 

Heti 5-7 főt takar. Erre van igény. Ez nem kötelező önkormányzati feladat, a képviselő-

testület döntésén múlik a működése. Ezt csak Kadarkúti lakosok vehetik igénybe. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő elmondta, hogy a gazdasági bizottsági ülésen elhangzott, 

hogy az iparterületre kellene egy nagyobb összeget elkülöníteni, és ötmillió forintra gondolt. 

Elmondta, hogy felkereste Kaposmérő polgármesterét, aki elmondta neki, hogy egy év alatt a 

kialakított iparterület teljes területét értékesíteni tudta és gondolkodnak a bővítésen is. Úgy 

gondolja Kadarkútnak is el kellene ezen gondolkodni, hogy iparterületre áldozzon a 

képviselő-testület. Elmondta, hogy jó lenne nagyobb boltot is ide hozni. 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy az iparterülettel a legnagyobb probléma az, 

hogy nincs hozzá területe az önkormányzatnak. Elmondta, hogy ennek érdekében sok területet 

megnézett, de ezek vagy nem voltak eladóak, vagy nagyon magas volt az áruk. A 

polgármester elmondta, hogy virtuálisan tudunk pénzt elkülöníteni erre, csak akkor az 

adósságunk növekszik.  

A polgármester elmondta, hogy tárgyalt az ALDI képviselőjével és ha  a pláza STOP véget ér 

a tárgyalások tovább folytatódhatnak. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő megkérdezte, hogy egyéb védelmi ügyekre 42 millió forint 

van tervezve a költségvetésben, és elhangzott, hogy ez csak a lakossági palát jelenti. 

Megkérdezte, hogy a cserépre és az onduline elszállítására nem is kért támogatást az 

önkormányzat? 

 

Karsai József polgármester elmondta, hogy nem, mert annak az elszállítása nem kerül 

pénzbe. 

 

Pintér Gergő alpolgármester elmondta, hogy a művelődési ház és könyvtár kiadása magas, 

de a városhoz hozzátartozik az intézmény. Elmondta, hogy nagyon nehéz közösséget 

összehozni, a sok negatív tényező miatt. 

Az a véleménye, hogy a nagyobb rendezvények helyett több kicsi rendezvényt kellene tartani 

Elmondta, hogy több mint 10 éve foglalkozik a labdarúgásban szociálisan rászoruló 

gyerekekkel. Elmondta, hogy támogatja a gyerekház működését, de a kérdéseire szeretett 

volna válaszokat kapni. Szerette volna tudni milyen a gyerekház kihasználtsága. Véleménye 

szerint ezeknek a gyerekeknek szüksége van a gyerekházra. Ezen belül tisztázni kell, kinek 

mire lenne szüksége. Elmondta, hogy Ő nem a gyerekház ellen van, de szeretne tisztán látni a 

működés kérdésében. 

 

Elmondta, hogy a sportra is be lett tervezve 3 millió forint. Az a véleménye, hogy a sportkör 

ebből a pénzből nem fog sokáig működni. Elmondta, hogy az utánpótlásban 60-70 gyermek 

érintett, heti 2-3 edzésen vesznek részt, tagdíj nélkül. Kadarkúti viszonylatban ez a sport nagy 

réteget megmozgat. 

 

Dr. Lőrincz Viktória képviselő megkérdezte, hogy ha az utánpótlásban ennyien futballoznak 

miért van az, hogy a felnőtt csapatban csak 3 Kadarkúti játékos van, a többi vidéki. 

Megkérdezte miért fizessen az önkormányzat a vidéki játékosoknak. 
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Pintér Gergő alpolgármester elmondta, hogy 4-5 felnőtt Kadarkúti kezdő játékos van a 

csapatban.  Elmondta, hogy az utánpótlásban 60-70 gyermek játszik, heti 2-3 edzésen vesznek 

részt, akik a Kadarkúti iskolába járnak. 

Elmondta azt is, hogy az utánpótlásból kikerülő gyerekek később már nem akarnak 

futballozni. 

 

Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt. 

 

Karsai József polgármester 
Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás nem lévén javaslom, hogy a Képviselő-testület 

Kadarkút Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésről szóló döntést a soron következő 

képviselő-testületi ülésre napolja el. 

Aki a javaslattal egyetért, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

30/2022.(II.17.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város  Önkormányzata Képviselő-testülete Kadarkút Város 

Önkormányzata  2022. évi költségvetésről szóló döntést a soron 

következő képviselő-testületi ülésre elnapolja. 

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

2. Pályázat benyújtása a 2022. évi lakossági víz –és csatornaszolgáltatás támogatására 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Az előterjesztés írásban kiadva. 

 

A pályázat elsődleges célja azon települések támogatása, amelyekben az önkormányzati, az 

állami, illetve egyéb víziközmű-szolgáltató által végzett lakossági közműves ivóvízellátás, 

szennyvízelvezetés és -tisztítás költségei a víziközmű-szolgáltatásból származó lakossági 

felhasználásból származó árbevételt jelentősen meghaladják.  

 

Kadarkút esetében a DRV előzetes tájékoztatása alapján a fajlagos ráfordítások meghaladják a 

pályázati kiírásban meghatározott küszöbértékeket, így az önkormányzat jogosult a pályázat 

benyújtására.  

 

A pályázat benyújtásához szükséges szakmai anyagot, számításokat a szolgáltató DRV Zrt. az 

önkormányzat rendelkezésére bocsátja. 

 

Egyéb kérdés, hozzászólás, észrevétel nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a képviselő-testület adjon be pályázatot a 2022. évi lakossági víz –és 

csatornaszolgáltatás támogatására, és hatalmazzon fel a pályázattal kapcsolatos teendők 

lebonyolítására. 
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Aki ezzel egyetért,kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

31/2022.(II.17.) számú határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

2022. évi lakossági víz- és csatornaszolgáltatás 

támogatására pályázatot nyújt be a Magyar Államkincstár 

felé. A képviselő-testület meghatalmazza a polgármestert az 

állami támogatás igénylésének benyújtására és a pályázattal 

kapcsolatos teendők lebonyolítására. 

  Határidő: 2022. február 21. 

  Felelős: Karsai József polgármester 

 

 

 

Más kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

A polgármester megköszönte a részvételt és a képviselő-testület rendkívüli, nyilvános ülését 

15 45  órakor bezárta. 

 

 

 

Kmft. 

 

 

 

 

 Karsai József Dr. Szalontai András 

 polgármester jegyző 


